
Protokół z odbytej sesji Nr XXVI/08 
Rady Miejskiej Rzepina w dniu 29 grudnia 2008r. o godz.12.30 w Miejskim 

Domu Kultury w Rzepinie ul. Słubicka 3. 
 
 

Ad.1.Sprawy regulaminowe. 
 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
 
Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła XXVI sesję Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości oświadczyła, iŜ zgodnie z listą 
obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do 
niniejszego protokołu). 
Poinformowała takŜe, iŜ sesja jest transmitowana na Ŝywo w internetowym 
Radio Rzepin redagowanym przez Pana Mariusza Szpakowskiego. 
 
Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem , czy są uwagi i poprawki do 
przedstawionego porządku obrad. 
Uwag i poprawek nie zgłoszono.  
 
Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad i zwróciła się do radnych o 
zgłaszanie ewentualnych uwag i propozycji. 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
Porządek obrad przyjęto poprzez aklamację. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodnicząca poinformowała , Ŝe do protokołu radni nie wnieśli uwag i 
zastrzeŜeń , w związku z czym uwaŜa , iŜ został przyjęty przez radnych w wersji 
przedstawionej, co potwierdziła własnoręcznym podpisem. 
 
Protokół z poprzedniej sesji przyjęto 15 głosami za. 
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Ad.1.5. 
Interpelacje , wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
 
Głos zabrał radny Jarosław Dudzis pytając burmistrza jak wygląda sprawa dot. 
zainstalowania oświetlenia na ul.Prusa , Morelowej, Sikorskiego oraz w parku 
przed cmentarzem komunalnym w Rzepinie. 
GdyŜ z tego co mu wiadomo, Gmina swego czasu miała podpisać umowę z 
firmą, która  dokonałaby generalnego przeglądu oświetlenia ulicznego w 
Rzepinie w związku z czym chciałby wiedzieć jak sprawa wgląda na dzień 
dzisiejszy? 
 
Następnie głos zabrał radny Robert Łukaszewicz , dziękując na wstępie  
burmistrzowi w imieniu własnym i mieszkańców za wykonane prace, które były 
niejednokrotnie poruszane na poszczególnych komisjach i sesjach Rady 
Miejskiej w ciągu bieŜącego roku, mianowicie dot. ul.Mickiewicza –wykonano 
chodnik, przygotowano teren pod budowę drogi ul.Brzozowej, poprawiono stan 
techniczny placów zabaw na terenie Rzepina, dostosowano do wymogów UE 
boiska do piłki plaŜowej i siatkowej  oraz poprawiono stan boiska do piłki 
noŜnej przy ul.Chrobrego.  
Jednocześnie zwrócił się z prośbą w imieniu mieszkańców ul.Świerczewskiego,  
aby naprawić wyrwę w asfalcie  przy bramie wjazdowej do  OTL. 
PoniewaŜ wyjeŜdŜające wcześnie rano samochody powodują duŜy huk, który 
utrudnia Ŝycie mieszkańcom ,a podczas opadów zbiera się w niej woda. 
Zwrócił się równieŜ z zapytaniem , czy istniałaby moŜliwość wykonania choćby 
kilku studzienek kanalizacyjnych przy tejŜe ulicy, gdyŜ istniejący tam układ 
drogi powoduje , Ŝe przy duŜych opadach deszczu woda zbiera się przy 
niektórych posesjach , a tym samym przedostaje się na podwórze. 
Poruszył takŜe sprawę wycinki drzew na cmentarzu komunalnym, gdyŜ  
niektóre drzewa mają podcięte korzenie , w związku z czym istnieje obawa , Ŝe 
w momencie kiedy drzewa będą obciąŜone liśćmi oraz podczas silniejszego 
wiatru drzewa te, mogą spaść na groby. Pytał więc , czy coś w tej kwestii jest 
robione. 
 
Ad.1.6. 
Odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
 
Głos zabrał Burmistrz Skałuba informując, iŜ jeśli chodzi o oświetlenie w 
Rzepinie - zadeklarował, Ŝe spowoduje , aby na następną sesję zaprosić 
przedstawiciela energetyki  celem wyjaśnienia sprawy, gdyŜ nie jest to wina 
burmistrza , lecz problem tkwi po stronie energetyki. 
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Aczkolwiek rozmowy i negocjacje trwają, które zmierzają do podpisania 
obustronnej umowy, jednakŜe druga strona zawodzi. Dlatego burmistrz będzie 
dąŜył , aby na sesji przedstawiciel energetyki wyjaśnił radnym tę kwestię 
szczegółowo.  
Natomiast jeśli chodzi o wycinkę drzew na cmentarzu podjęto decyzję , aby 
wszystko było zgodne z literą prawa , czyli naleŜy uzyskać pozwolenie ze 
Starostwa na wycinkę drzew, lecz  na nowej części cmentarza. 
 

Ad.2. 
Nadanie tytułu „AMBASADOR RZEPINA 2008”. 
 

Burmistrz Skałuba poinformował, iŜ pragnie uhonorować te osoby i 
stowarzyszenia, które działają na rzecz gminy , a tym samym promują ją na 
zewnątrz. 
Następnie Przewodnicząca poinformowała, iŜ tytuł „Ambasador Rzepina 2008” 
przyznawany jest przez Burmistrza , zarówno osobom jak i instytucją lub 
organizacją pozarządowym , które swoją postawą i działalnością w sposób 
szczególny przyczyniły się do promocji gminy. 
WyróŜnienia te będą przyznawane co roku , w  bieŜącym roku przyznano 
siedem honorowych tytułów, które otrzymali: 
 

1. Stowarzyszenie Seniorów Rzepińskich- tu nadmienić naleŜy, 
iŜ członkowie Stowarzyszenia , którego prezesem jest Pani Anna Kowalska - 
czynnie uczestniczą w Ŝyciu kulturalnym i społecznym gminy- biorąc udział  w 
wernisaŜach, wystawach, koncertach i spotkaniach z muzyką. 
Uczestniczą w projektach tj. Sprawa dla reportera, radio łączy pokolenia i 
aktywność miarą Ŝycia. 
Brali równieŜ udział w festiwalu kulinarnym „Smaki i Smaczki” Ziemi 
Lubuskiej , w którym zostali nagrodzeni i wyróŜnieni, a ich przepisy na potrawy 
znalazły się na łamach czasopisma „Nowa Gospodyni”. 
Jednak na szczególną uwagę zasługuje współpraca Stowarzyszenia z Polsko-
Niemiecką Akademią Seniorów przy Collegium Polonicum w Słubicach, gdzie 
brali aktywny udział w sympozjach, odczytach oraz  spotkaniach literackich 
organizowanych zarówno po stronie Polskiej jak i Niemieckiej, a takŜe 
uczestniczyli w opracowaniu tematyki wykładów. 
W 2008r. dwa tematy były poświęcone miastu Rzepin. 
Stowarzyszenie to jest równieŜ organizatorem spotkań z Seniorami z 
Brandenburgii. 
Głos zabrała Pani Anna Kowalska informując , iŜ jest jej bardzo miło , Ŝe tytuł 
ten stowarzyszenie otrzymało, poniewaŜ jej zdaniem stowarzyszenie włoŜyło 
duŜo pracy w to, Ŝeby być zauwaŜonym. 
Dziękując w imieniu członków i swoim burmistrzowi , wysokiej radzie i 
dyrektorowi MDK,z którym współpraca układa się bardzo dobrze. 
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2. Chór „Wrzosy”  pod dyrygenturą Pana Alfreda Rakieja- chór ten jest 

wszystkim znany, a ich śpiew słychać wszędzie. 
Swoim śpiewem towarzyszą wszelkim uroczystością na terenie Miasta  i 
Gminy Rzepin. 
JednakŜe nie wszyscy wiedzą , Ŝe chór często występował i reprezentował 
miasto Rzepin, takŜe poza granicami naszej gminy. 
Tylko w tym roku wrzosy wystąpiły poza granicami miasta dwanaście razy.  
Reprezentował gminę na konkursach i festiwalach chóralnych skąd 
przywoził wyróŜnienia i nagrody. 
Wymienić  naleŜy: 
Festiwal Pieśni Kresowej w Gorzowie Wlkp. 
Festiwal Kolęd i Pastorałek w Sulęcinie. 
Występy w MrzeŜynie i Płotach. 
Udział w Ogólnopolskich Warsztatach Chóralnych w Garbiczu. 
Festiwal Charytatywny w Słońsku. 
Festiwal Polsko-Niemiecki w Uradzie. 
Festiwal Pieśni Maryjnych w Sulęcinie oraz X Ogólnopolski Festiwal 
Polszczyzny i Pieśni Kresowej „Wielkie Bałakanie” w śarach. 
Głos zabrał Pan Alfred Rakiej dziękując w imieniu swoim i wszystkich 
członków za to wyróŜnienie.  
 

3. Kapela Kaziuki – po raz pierwszy kapela wystąpiła 11.11.2004r. w sali 
Kina „Chrobry’ w Rzepinie. Od tego czasu występy   stały się 
nieodłącznym  elementem wielu uroczystości i festynów na naszym 
terenie. Swoimi występami bawią widzów podczas gminnych i sołeckich 
uroczystości doŜynkowych. Uświetniają róŜnego rodzaju imprezy 
plenerowe. Co roku kapela występuje przed publicznością rzepińską z 
koncertami tematycznymi z których warto wymienić choćby „Od 
Przedszkola do Seniora”,  „Piosenki Sercem Malowane”, czy „Lato, 
Lato”. 
Kapela jest takŜe zapraszana na występy gościnne poza granice naszej 
gminy , ich występy moŜna było oglądać na festynie zamkowym w 
partnerskiej gminie Hoppegarten, w czasie Święta Plonów w Hynów w 
Niemczech, podczas Święta Odry w Słubicach na Festynie  Parafialnym 
w miejscowości Obra, na Festiwalu Charytatywnym w Słońsku itp. 
Kapelę tworzą następujące osoby: 
-  Kazimierz Buczkowski             - trąbka, 
-  Romuald Bieniasz-Krzywiec    - gitara basowa, 
-  Kazimierz Janiak                       - akordeon, 
-  Andrzej Jewasiński                    - gitara basowa, 
-  Bolesław Praizner                      - akordeon i śpiew, 
-  Ryszard Świerczek                     - śpiew, 
-  Tomasz Sidorkiewicz                 - gitara i śpiew. 
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Pan Buczkowski w imieniu Kapeli serdecznie podziękował 
Burmistrzowi i Radzie za docenienie ich pracy , a korzystając z okazji  
poinformował , iŜ Kapela  miała róŜne wyjazdy w ciągu roku, lecz nie 
tylko na wyjazdach praca kapeli polega. Sugerował więc , aby do Rzepina 
zacząć sprowadzać zespoły z zewnątrz na wzór turniejów, czy 
przeglądów. 
W związku z czym zwrócił się z prośbą , aby znaleźć parę złotych w 
budŜecie gminy na wynajem autobusu i przysłowiową „miskę zupy”, bo 
gdy kapela wyjeŜdŜa do innej gminy jest równieŜ częstowana gorącym 
posiłkiem. 
Na zakończenie wystąpienia Ŝyczył , aby przyszły rok zaobfitował w takie 
imprezy, Ŝeby moŜna było się zintegrować z innymi zespołami, wymienić 
doświadczenia i nawiązać współpracę, a to na pewno jeszcze bardziej 
zaowocuje. Burmistrz odpowiedział, iŜ temat ten jest do przemyślenia. 
 

4. Andrzej Adamski – jest nauczycielem dyplomowanym z 27-letnim 
staŜem pracy, uczy historii i wych. fizycznego w Zespole Szkół w 
Kowalowie. Trenuje chłopców i dziewczęta w piłkę ręczną i noŜną, a od 
10 lat jego druŜyna jest w woj. finale piłki ręcznej i zajmuje III , a od 3 lat 
II miejsce. 
Od 4  lat jest finalistą woj. chłopców w piłkę ręczną oraz finalistą 
dziewcząt w piłkę noŜną. 
Od 2006r. trenuje  polsko-niemiecką druŜynę dziewcząt grającą w woj. 
lidze juniorek  młodszych i starszych - III liga. 
DruŜyna jest zarejestrowana w Lubuskim Związku Piłki Ręcznej, a w br. 
dziewczęta walczą o II miejsce. 
Jest równieŜ współautorem innowacji pedagogicznej zarejestrowanej w 
Kuratorium Oświaty, a celem tej działalności jest współpraca polsko-
niemiecka w ramach, której odbywają się międzynarodowe turnieje 
sportowe w Kowalowie i po stronie Niemiec. 
Jego wychowanka Ania Morawska jest w kadrze  Woj. Lubuskiego 
„Nadzieje Olimpijskie”, a w 2007r. jego 5. wychowanków 
reprezentowało woj. lubuskie w mistrzostwach Polski w piłce ręcznej. 
RównieŜ w 2007r. jego wychowanka była w kadrze woj. lubuskiego na 
mistrzostwach Polski w piłce noŜnej. 
Od 5 lat organizuje halowy turniej piłki noŜnej , w którym uczestniczą  
druŜyny z całego powiatu słubickiego. 
Pan Adamski podziękował za wyróŜnienie  informując, iŜ „Ambasador 
Rzepina 2008” jest zasługą całego środowiska wiejskiego, a  w 
szczególności młodzieŜy szkolnej i licznej grupy sponsorów, dzięki  
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którym ww. druŜyny mogą wyjeŜdŜać i promować Gm.Rzepin równieŜ i 
za Odrą. 
 

5. Krzysztof Dudyk- jest nauczycielem dyplomowanym w ZSO w 
Rzepinie. 
Do osiągnięć sportowych naleŜy zaliczyć; 
w roku szkolnym 2006/07 - II miejsce w Lub. Olimpiadzie młodzieŜy w 
sztafecie 4x100m – dziewcząt. 
IV miejsce w finale woj. w piłce koszykowej dziewcząt, V miejsce w 
sztafetowych biegach przełajowych dziewcząt, V miejsce w woj. 
gimnazjalnej lidze dziewcząt. 
W roku szkolnym  2007/08 II miejsce w sztafecie 4x100m – dziewcząt. 
IV miejsce w finale woj. w piłce koszykowej dziewcząt, VII miejsce w 
sztafetowych biegach przełajowych dziewcząt. 
Indywidualnie w roku szkolnym 2006/07 - I miejsce Anny Trojanowskiej 
w trójskoku, II miejsce Sonii Błaszczykiewicz w biegu na 300m przez 
płotki oraz III miejsce Sonii w biegu na 100m przez płotki. 
III miejsce Pauli Kowalewskiej w biegu  na 200m. 
I miejsce Ani Trojanowskiej w  mistrzostwach makroregionu  w trójskoku 
oraz 22 miejsce Ani w  Ogólnopolskiej Olimpiadzie MłodzieŜy w 
Trójskoku. 
Indywidualnie w roku szkolnym 2007/08 – I miejsce  Pauli Kowalewskiej 
w trójskoku. 
Ponadto dzięki p.Didykowi jest nawiązana współpraca z Lubuskim 
Klubem Sportowym „Lubusz” w Słubicach w zakresie  selekcji 
prowadzenia grupy lekkoatletycznej z Rzepina. 
Od stycznia 2006r. – współpraca ze Szkolnym Związkiem Sportowym 
Ziemia Lubuska w zakresie  realizacji Programu Animator Sportu Dzieci i 
MłodzieŜy. 
 
Nagrody i wyróŜnienia: 
Brązowa odznaka nadana przez Polski Związek Lekkoatletyki w 2005r. 
Podziękowania Starosty Słubickiego za wkład w rozwój kultury fizycznej 
i sportu w powiecie słubickim. 
Nagroda dyrektora w roku szk.2004/05/06/07  oraz podziękowania 
dyrektora OSiR w Słubicach za osobiste zaangaŜowanie i wkład w rozwój 
kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i  młodzieŜy w 2004r. 

          Podziękowania dyrektora ZSO w Rzepinie za aktywne uczestnictwo w           
          Ŝyciu szkoły i zaangaŜowanie w wychowanie i edukację młodego                
          pokolenia. 
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Pan Didyk podziękował za dostrzeŜenie jego skromnej osoby - jest to   
duŜe wyróŜnienie, a statuetka jelenia jest uznaniem, wyzwaniem i 
motywacją do  kolejnych wyjazdów i godnego reprezentowania miasta. 
Dodając, iŜ  od 20 lat jeździ po całym województwie i wszystkie większe 
miejscowości są mu znane, lecz szkoła i środowisko szkolne było zawsze 
godnie reprezentowane i ma nadzieję , Ŝe  będzie tak nadal. 
 

6. Dorota Łajło – nauczyciel, pedagog , podróŜnik, poetka i fotograf. 
JuŜ od kilku lat fotografuje i pisze artykuły o „Czarnym Lądzie”. 
Jej specjalizacją jest fotografia reportaŜowa i portret reporterski. 
Swoje zdjęcia prezentowała  w wielu miejscach na obszarze całej Polski 
m.in. na Zamku KsiąŜąt Polskich w Szczecinie. 
Na wystawie w Collegium Polonicum w Słubicach, na UAM w Poznaniu, 
a takŜe w MDK w Pszczewie i w MDK w Rzepinie. 
Ukoronowaniem jej fotograficznej pasji było zdobycie nagrody głównej 
wystawy FOTOGLOB na Ogólnopolskim Festiwalu PodróŜników , 
śeglarzy i Alpinistów Kolosy 2007 w Gdyni. 
Obecnie swój fotograficzny dorobek prezentuje w postaci 
multimedialnych obrazów i dźwięków na terenie całego kraju. 
Zapraszana przez wydawnictwa ,szkoły, uczelnie , ośrodki kultury chętnie 
dzieli się swoim dorobkiem twórczym - reprezentując miasto Rzepin. 
Wydała własny tom poezji , a takŜe wielokrotnie publikowano jej wiersze 
w tomach poezji wraz z innymi twórcami. 
Jej dorobek pisarsko-fotograficzny moŜna oglądać na stronie  
internetowej  www.mojaafryka@republika.pl , których jest autorem. 
Pani Łajło podziękowała za wyróŜnienie , a statuetka jelenia zajmie 
miejsce między figurkami, które przywiozła z Afryki. 
Nagroda ta jest uwieńczeniem tego co robi, ale jednocześnie motywacją i 
powinnością,  aby robić coś więcej, by dzielić się swoją  twórczością 
i pasją nie tylko myśląc o sobie. Wszystko co robimy w Ŝyciu , jeŜeli coś 
lubimy robić , robimy tak naprawdę dla kogoś – nie do końca dla siebie. 
Jest to pewnego rodzaju spełnienie się , ale jednocześnie bez odbiorców 
nie byłoby tego wszystkiego co robi-dodaje.  
 
 

7. Wioletta Nowak – nauczyciel dyplomowany z 13 –letnim staŜem pracy. 
Uczy muzyki w ZSO w Rzepinie, posiada udokumentowane osiągnięcia 
w pracy z uczniami uzdolnionymi. 
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Osiągnięcia: 
I miejsce -tytuł laureata w młodzieŜowym lubuskim festiwalu piosenki w 
Zielonej Górze w 2007r. 
I miejsce w festiwalu poezji niemieckiej w Zielonej Górze. 
Udział w finale lubuskiego dziecięcego festiwalu piosenki w Nowej Soli. 
III miejsce w ogólnopolskim konkursie piosenki w Sulęcinie. 
Udział w ogólnopolskim konkursie piosenki z lat 60 i 70 w Wyszkowie. 
I i II miejsce w przedszkolnym konkursie wokalnym w Słubicach. 
Reprezentowanie szkoły  na festiwalach twórczości szkół  średnich w 
Ośnie Lub.  
Udział w międzynarodowym festiwalu muzycznym jednoczącej się 
Europy w Łagowie i w międzynarodowym festiwalu twórczości 
w Zelow . 
WyróŜnienie za choreografię  w Lubuskiej Galii Tanecznej  
Świebodzin 2007. 

          Udział w finale ogólnopolskiego konkursu wokalnego wygraj sukces   
          Szczecin 2008. 
         Przygotowuje i wzorowo organizuje uroczystości szkolne  i 
         środowiskowe .Prowadzi zespoły wokalno-taneczne tj.: 
         - mini moment, klimat, szery, morgan itp., które występują podczas imprez  
         szkolnych oraz okolicznościowych. 
         Organizuje imprezy kulturalne. Jest współorganizatorem Powiatowego    
         Konkursu Wokalnego Twój Debiut. Jest równieŜ pomysłodawcą i  
         organizatorem koncertu młodych instrumentalistów w Rzepinie. 
         W swej pracy wyróŜnia się ogromnym zaangaŜowaniem , a nowatorskimi  
         metodami nauczania i wychowania zapewnia pomoc i opiekę  
         wychowankom będącym w trudnej sytuacji Ŝyciowej. 
         Aktywnie włącza się w Ŝycie szkoły i uczniów niepełnosprawnych    
         ruchowo i intelektualnie. 
 
        Pani Nowak równieŜ serdecznie podziękowała za to szczególne  
        wyróŜnienie. 
       JednakŜe na to wyróŜnienie pracują i pracowały zespoły , które  prowadzi,  
        a bez dzieci i młodzieŜy nie byłoby tej nagrody. 
        Podziękowała równieŜ wszystkim ludziom , którzy mają wpływ na to, Ŝe   
        rozwój kulturalny w naszym mieście cały czas był i jest  bez względu na  
        sytuację w Polsce. 
Wobec powyŜszego Burmistrz w podziękowaniu za wniesione zasługi , aktywną 
pracę i zaangaŜowanie osobiste w promocję gminy, uhonorował  
wszystkich wyróŜnionych „Ambasadorem Rzepina 2008” – wręczając dyplomy 
i statuetki jelenia. 
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Przewodnicząca o godz.13.12 ogłosiła przerwę w obradach. 
 
Po przerwie o godz.13.27 wznowiono obrady. 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu. 
 
Ad.3.1.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.3.1. 
przyj ęcia Gminnego programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani w Gminie Rzepin. 
Pani Ewa Sierant-Lipnicka wyjaśniła , iŜ program ten jest kontynuacją 
działań realizowanych w latach poprzednich. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Ad.3.2. 
określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu 
kwalifikowanego na terenie Gm. Rzepin. 
Pani Aleksandra Zielińska wyjaśniła, iŜ uchwała ta reguluje warunki i tryb 
udzielania przez Gm. Rzepin wsparcia finansowego w formie dotacji celowych 
na przedsięwzięcia z zakresu rozwoju sportu kwalifikowanego. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Ad.3.3. 
przyj ęcia programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami 
pozarządowymi w 2009r. 
Pani A.Zielińska wyjaśniła, iŜ ustawa o działalności poŜytku publicznego 
i o wolontariacie  art.5 ust.3 nakłada na jednostki samorządu terytorialnego 
obowiązek podjęcia rocznego programu współpracy z podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
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Ad.3.4. 
Skargi na Burmistrza Rzepina. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iŜ skarga złoŜona przez Panią Małgorzatę 
Janaszkiewicz zam. w Drzeńsku na Burmistrza Rzepina jest  bezzasadna. 
Odczytała równieŜ opinię Komisji Rewizyjnej , która badała skargę w dniu 
12.12.2008r.uznając ją za bezzasadną. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Ad.3.5. 
Uchwalenia budŜetu Miasta i Gminy Rzepin na rok 2009. 
 
Wiceprzewodniczący A.Adamski odczytał pozytywną opinię Składu 
Orzekającego Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 11.12.2008r.    
o stanie mienia komunalnego oraz o moŜliwości sfinansowania deficytu 
budŜetowego w roku 2009  i prognozie kwoty długu Miasta i Gminy  Rzepin w 
latach 2009-2019. 
 
Następnie przewodniczący komisji budŜetu Pan Józef Olesek poinformował, Ŝe 
w dniu 16.12.2008r. odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich  komisji Rady 
Miejskiej , którego tematem było m.in. opiniowanie projektu budŜetu na 2009r. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt budŜetu na 2009r. 
  
Ponadto głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz informując, iŜ 
dokonano zmiany w projekcie budŜetu jeśli chodzi o zagospodarowanie skweru 
u zbiegu ulic Al.Wolności z Dworcową. 
Zmieniono nazwę tego zadania było: „przebudowa skweru  u zbiegu 
ul.Al.Wolności z Dworcową w Rzepinie” – kwota 450 tys.zł. 
Jest:” przebudowa placu miejskiego u zbiegu ulic Dworcowa i Al. Wolności”   
wartość zadania – 250 tys.zł. oraz wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne 
pn. „wykonanie pomnika jelenia - wizerunek herbu Rzepina” – wartość zadania 
to kwota 60.000zł. , a róŜnicę w wysokości 140 tys.zł przeznaczono na remonty 
dróg. Natomiast jeŜeli zajdzie potrzeba, to na najbliŜszej sesji będzie moŜna 
rozszerzyć zapis- zaznaczając wartości remontu poszczególnych dróg. 
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W związku z tym przewodnicząca otworzyła dyskusję na powyŜszy temat. 
 

Głos zabrał radny Grzegorz Kazieczko informując , iŜ jest to najlepszy projekt 
budŜetu w działalności tej rady. 
W szczególności dlatego, Ŝe jest to projekt proinwestycyjny, czyli inwestycja 
budowy kanalizacji na starym mieście, termomodernizacja obiektów 
oświatowych i budowa boiska –realizacja projektu  pn. „Orlik 2012”. 
Natomiast  od  początku działalności rady był poruszany temat 
bezpieczeństwa dzieci w drodze do szkoły i tu nie zrobiono praktycznie nic (nie 
licząc chwilowo zawieszonego banera). W 2007r. została złoŜona interpelacja 
dot. instalacji sygnalizacji świetlnej na Ŝądanie przy ul. Woj. Polskiego 
(naprzeciw poczty) , gdyŜ w tym miejscu są nagminnie łamane przepisy ruchu 
drogowego. 
Kierowcy nie przestrzegają zakazu postoju przed przejściem dla pieszych , w 
związku z czym zdaniem radnego sygnalizacja świetlna w tym miejscu jest 
niezbędna. 
Na powyŜszą interpelację radny otrzymał od burmistrza odpowiedź , Ŝe w 
budŜecie nie przewidziano środków na realizację tego zadania  
– kwota ok.70 tys.zł. 
W związku z powyŜszym radny jest zadowolony  z faktu , Ŝe miasto stać na 
zagospodarowanie skweru, budowę pomnika „jelenia” , lecz Ŝałuje, Ŝe nie dba 
się o bezpieczeństwo dzieci. 
UwaŜa , Ŝe w pierwszej kolejności powinny znaleźć się środki na sygnalizację,  
Ŝeby dzieci mogły bezpiecznie przechodzić przez przejście. 
Apelował więc do radnych , aby przekierować część środków z przebudowy 
skweru na instalację sygnalizacji świetlnej przy ul. Wojska Polskiego – dodając,  
iŜ naleŜy traktować sprawę , jako wniosek formalny. 
 Następnie głos zabrał radny Andrzej Pych, pytając burmistrza , czy kwota 
450tys.zł. powinna być wydatkowana na przebudowę skweru?, czy nie ma w 
gminie pilniejszych potrzeb?. 
Zdaniem radnego kwota ta powinna być wykorzystana np. na budowę dróg  
ul. Nadrzecznej, Akacjowej, Bocznej , Ogrodowej, Zapłocie; budowę chodnika 
przy ul. H. Sawickiej oraz na nie zakończoną budowę dróg na Osiedlu Leśnym. 
Ponadto , czy było zapytanie mieszkańców ? i czy była przeprowadzona ankieta 
w tej kwestii? 
 

Nadmienił takŜe, iŜ „górna” część miasta posiada wszystkie media, natomiast 
„dolna” ma wiele do Ŝyczenia , a przede wszystkim główny problem - brak 
kanalizacji. 
Zwrócił się więc z zapytaniem , czy jest juŜ wiadomo , Ŝe wniosek na budowę 
kanalizacji na Starym Mieście zaskoczył. 
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Sugerował więc, aby w przyszłości zasięgać porady mieszkańców lub radnych, 
(co naleŜy w pierwszej kolejności robić w mieście) gdyŜ to oni są wybierani 
przez społeczeństwo i ich reprezentują. 
Zdaniem radnego interesy wszystkich mieszkańców winny być traktowane na 
równi, nie moŜna dzielić na lepszą i gorszą część miasta. 
Pytał więc, dlaczego nie ujęto w budŜecie na 2009r. propozycji zgłoszonych 
przez klub radnych , komisję mieszkaniową i bezpieczeństwa. 
Poza tym popiera wypowiedź radnego Kazieczki w tym miejscu rzeczywiście są 
potrzebne światła sygnalizacyjne. 
Dlatego moŜe naleŜałoby przenieść część pieniędzy ze skweru na montaŜ 
instalacji oświetlenia przy szkole. 
Pytał więc, czy musi dojść do tragedii, by potem zacząć działać?. 
Poinformował takŜe, iŜ zamierzał złoŜyć wniosek o wykreślenie środków w 
budŜecie na tę inwestycję, jednakŜe po przemyśleniach stwierdził, Ŝe odstąpi od 
tego. 
PoniewaŜ budŜet ten nie jest skonstruowany tylko na inwestycjach gminnych , 
lecz  w jego skład wchodzą równieŜ budŜety jednostek podległych gminie, 
dlatego nie chciał go przewracać, a wniesiona na wstępie autopoprawka o 
zmniejszeniu kwoty na przebudowę skweru zadawala radnego , w związku z 
czym zagłosuje na „tak”. 
 
Następnie głos ponownie zabrał radny J.Dudzis odnosząc się do  środków , które 
częściowo zdjęto z przebudowy skweru z przeznaczeniem na budowę dróg. 
Prosił więc , aby znalazły się środki na remont drogi i budowę chodnika obok 
bazaru. Droga ta jest bardzo wąska , a podczas opadów deszczu mieszkańcy 
mieszkający w jej sąsiedztwie, mają problem z dojściem do swoich mieszkań. 
 
Ponadto radny R.Łukaszewicz stwierdził, iŜ budŜet ten jest przygotowany 
bardzo dobrze i w sposób czytelny. 
Ujęto w nim niemalŜe wszystkie interpelacje radnych. 
Skądinąd wie , Ŝe za inwestycją boiska przy szkole będzie budowany parking i 
bezpieczeństwo z tym związane przy ul.Woj.Polskiego. 
Pytał więc ,kiedy inwestycja ruszy i czy będzie moŜliwe przeprowadzenie ruchu 
tak ,by nie zmuszało gminę do dodatkowych kosztów na postawienie świateł 
przy tejŜe ulicy.  
  
Pytał równieŜ czy będą prowadzone inwestycje ziemne na strefie pod Gajcem. 
Dobrze by było, aby coś się zaczęło dziać na tej działce, Ŝeby przyciągnąć 
potencjalnych inwestorów do Rzepina. 
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W związku z powyŜszym głos zabrał burmistrz Skałuba, twierdząc , iŜ jeszcze 
się taki nie urodził, Ŝeby wszystkim dogodził. 
JednakŜe naleŜy zwrócić uwagę , Ŝe w tak krótkim okresie czasu ( 2 lata), 
zrobiono tyle dróg i inwestycji związanych z wodą np. ul. Leśna i 
Kili ńskiego 110 nigdy nie było tam wody , w chwili obecnej mieszkańcy mają ją 
i są bardzo zadowoleni. 
Poza tym wykonano wiele inwestycji , które nie są widoczne , bo są zakopane w 
ziemię, co jednocześnie nie przynosi splendoru burmistrzowi. 
Widoczny efekt przynosi budowa choćby kawała chodnika , czy drogi. 
JednakŜe burmistrz jest zdania , Ŝe naleŜałoby uzbroić teren , a potem dozbrajać 
elementy , które będą efektem widocznym. 
 

Jednocześnie odnosząc się do wypowiedzi radnego Kazieczki- stwierdził, iŜ ma 
na względzie bezpieczeństwo ruchu przy szkole, lecz naleŜy wziąć pod uwagę , 
Ŝe w odległości o ok.400m będzie budowane rondo. 
Dlatego zwrócił się z pytaniem , czy jest potrzeba budowy oświetlenia. 
Zdaniem burmistrza ograniczy prędkość, lecz jest zbędne, tym bardziej , Ŝe 
koszt to rząd 160 tys.zł. Nasuwa się więc pytanie , czy jest sens budowy światła 
w tym miejscu i w tak bliskiej odległości od planowanej budowy ronda. 
 
Natomiast jeśli chodzi o zarzuty radnego Pycha dot. inwestycji gminnych 
zwrócił się z pytaniem  , którą kadencję radny Pych jest w radzie?, dlaczego do 
tej pory nie został złoŜony wniosek na budowę kanalizacji starego miasta? 
Podkreślił , i Ŝ jest duŜa szansa i nadzieja , Ŝe zadanie to będzie realizowane. 
Poza tym na dzień dzisiejszy nie moŜna poprawić estetyki starego miasta skoro,  
nie jest zrealizowane to, co jest zakładane (budowa kanalizacji). 
Radni zarzucają burmistrzowi  , Ŝe za duŜy jest koszt przebudowy skweru, lecz 
jeśli ma być to dobrze zrobione, to naleŜy wydać odpowiednie pieniądze. 
Koszt ten określił rzeczoznawca- nie jest to wymysł burmistrza. 
Burmistrz zdjął z tego zadania 200 tysięcy, aby zaspokoić wizję pewnych osób, 
lecz radni dobrze  wiedzą , Ŝe kaŜda inwestycja kosztuje. 
MoŜna zadanie to realizować w sposób ograniczony, lecz będzie to coś kosztem 
czegoś (np. brak fontanny). 
Jeszcze raz podkreślił, Ŝe szanse są duŜe , Ŝe wniosek na budowę kanalizacji 
zaskoczy, lecz na tą chwilę pewności 100% nie ma. 
Poza tym w tym samym czasie został złoŜony wniosek na termomodernizację 
obiektów oświatowych i w momencie , gdy zaskoczą obydwa wnioski - gmina 
Rzepin na kilka lat będzie jak gdyby pozbawiona moŜliwości dalszego 
działania, gdyŜ ww. zadania wymagać będą potęŜnych pieniędzy. 
 
 



 
-14- 

 
 

Następnie głos zabrał radny  Łukaszewicz pytając, czy gmina podjęłaby się 
rozpoczęcia samodzielnie budowy kanalizacji na starym mieście , bez pomocy 
środków z zewnątrz, czy będzie to sprawa przegrana dla gminy. 
Burmistrz wyjaśnił, Ŝe gmina złoŜy ponownie wniosek , niemniej istnieje duŜa 
szansa, aby wniosek zaskoczył w I terminie. 
Wnioski złoŜyło 14 gmin , a 13 ma szanse zakwalifikować się ,dlatego  jest duŜa 
szansa dla Gm. Rzepin. 
Natomiast gmina samodzielnie nie jest w stanie podołać temu zadaniu, gdyŜ jest 
to kwota rzędu 14 mln.zł.  

 
Ponadto głos zabrał sołtys wsi Lubiechnia Wielka Pan Hańbicki informując ,Ŝe 
budŜet na 2009r. wynosi 25 mln.zł. ,a 15 mln.zł. to dziura budŜetowa, lecz 
wpływy do kasy gminy będą po zaciągnięciu kredytu, pytał więc jak naprawdę 
sprawa wygląda?. Natomiast sprawa budowy kanalizacji starego miasta miała 
być rozpoczęta w br. 
Nadmienił takŜe, iŜ wykazuje się równieŜ 1,5 mln.zł nadwyŜki budŜetowej, 
pytał więc, co się dzieje - jest duŜo inwestycji do zrobienia w danym roku, a 
pieniądze nie są wykorzystane w pełni?.  
 
Przewodnicząca wyjaśniła, iŜ załoŜenia do budŜetu na 2009r. naleŜało złoŜyć do 
dnia 30.09.2008r., a wgląd do budŜetu ma kaŜdy obywatel, dlatego powyŜsze 
pytania naleŜało zadać nieco wcześniej. 
 
Następnie głos zabrał burmistrz Skałuba odnosząc się do wypowiedzi sołtysa. 
Nie ukrywał, Ŝe jest tą wypowiedzią zszokowany. 
BudŜet na 2009r.uwzględnia wszystkie sołectwa , wszystkie dziedziny miejskie, 
które są w potrzebie, więc nie wie o co tak naprawdę chodzi sołtysowi. 
Prosił o podanie konkretnych zarzutów , gdyŜ taka wypowiedź w obecności  
duŜej liczby mieszkańców - szokuje. Prosił więc o konkretną wypowiedź jakie 
zadania nie zostały zrealizowane przy załoŜeniach tego budŜetu?. 
 
Nadto głos zabrał radny Pych informując, iŜ nie ma pretensji do burmistrza , 
gdyŜ swoją pracę wykonuje bardzo dobrze. 
JednakŜe chciałby wiedzieć, dlaczego nie ujęto w planach budŜetu ani jednej 
propozycji klubu radnych. Proponowano m.in. zakup toalety publicznej na 
cmentarz w Rzepinie i w Kowalowie. 
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Burmistrz wyjaśnił , iŜ w trakcie roku budŜetowego moŜna wnosić zmiany do 
budŜetu. 
JednakŜe na tą chwilę burmistrz nie jest w stanie spełnić wszystkich Ŝyczeń, a 
zakup toalet wiąŜe się z rezygnacją  realizacji innego zadania. 
Burmistrz teŜ chciałby duŜo dla gminy zrobić,  jednakŜe moŜliwości finansowe 
nie pozwalają. 
Bardzo waŜną sprawą, która dotyczy wszystkich mieszkańców Rzepina jest 
urządzenie dalszej części cmentarza, której koszt będzie zapewne nie mały. 
Jak wynika  z powyŜszego na wszystko nie wystarczy pieniędzy, w związku z 
czym  naleŜy tak rozporządzać finansami publicznymi jak budŜetem domowym 
– dodaje. 
Więcej pytań nie zgłoszono, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję 
na powyŜszy temat. 
 
Za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta i Gminy 
Rzepina na 2009r. głosowało 15 radnych. 
 
Wobec powyŜszego Przewodnicząca ogłosiła, iŜ budŜet na 2009r. został 
uchwalony. 
 
Ad.4. 
Sprawozdanie przewodniczących  komisji o pracy komisji między sesjami. 
 
Przewodniczący poszczególnych komisji nie sprawozdawali. 
 
Ad.5. 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodnicząca Rady Barbara 
Szostak o godz.14.15 zamknęła XXVI sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                     Przewodniczyła: 
 
 
M.Szewczyńska                                                 Przewodnicząca Rady 
 
                                                                           (-)  Barbara Szostak 
  


